
Protokół 
z VII sesji Rady Gminy Pawłowice 

z dnia 28 kwietnia 2015 r. 

Siódma sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w sali narad Urzędu Gminy, 
uczestniczyli w niej radni, Wójt Franciszek Dziendziel, kierownicy referatów i jednostek 
organizacyjnych Urzędu Gminy, sołtysi, Komendant Komisariatu Policji w Pawłowicach, 
zainteresowani tematyką sesji mieszkańcy, uczniowie wraz z dyrekcją Szkoły 
Podstawowej nr 1 i Gimnazjum nr 1 w Pawłowicach. 

Ad. 1. 
Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Szymura, witając 

wszystkich zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad -
na sali było obecnych 14 radnych. Nieobecny był Wiceprzewodniczący Rady Aureliusz 
Pisarek. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności 
gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad.2 
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad, jaki radni otrzymali wraz 
z zawiadomieniem o sesji. 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności; 
2. Przedstawienie porządku obrad; 
3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Pawłowice z dnia 24.03.2015 r.; 
4. Przedstawienie wykazu pism skierowanych do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym; 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 
międzysesyjnym; 

6. Informacja o pracach komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym; 
7. Interpelacje radnych; 
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2015-2025; 
9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/9/2014 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2015; 
10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu; 
11. Projekt uchwały w sprawie Aktu Założycielskiego Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

w Pawłowicach; 
12. Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Pszczyńskim 

dotyczącego powierzenia zadania w zakresie prowadzenia szkół mistrzostwa 
sportowego; 

13. Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy gminą Pawłowice 
a miastem Tychy dotyczącego zasad prowadzenia punktu katechetycznego nauczania 
religii Kościoła Zielonoświątkowego; 

14. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXVII/326/2013 Rady Gminy 
Pawłowice z dnia 23 kwietnia 2013 r. w sprawie przejęcia od właścicieli nieruchomości 
obowiązku pozbywania się nieczystości ciekłych; 

15. Wolne głosy i wnioski; 
16. Zakończenie obrad. 
Nie wniesiono żadnych uwag ani poprawek, porządek był realizowany w kolejności j.w. 
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Ad.3 
Przewodniczący poinformował, że protokół z VI sesji Rady Gminy, która odbyła 
się 24.03.2015 r. był wyłożony do wglądu w biurze Rady Gminy oraz na sali obrad przed 
sesją. rJa pytanie Przewodniczącego - nikt z radnych nie wniósł uwag, ani poprawek 
do protokołu, w związku z czym, Przewodniczący zawnioskował o przyjęcie jego treści 
bez czytania na sesji. Protokół został jednogłośnie przyjęty - 14 głosami za. 

Ad.4 
Następnie Przewodniczący przedstawił wykaz pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy 
w okresie międzysesyjnym. Wykaz stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad.S 
W tym punkcie przystąpiono do składania informacji o działalności międzysesyjnej Urzędu 
Gminy i jednostek organizacyjnych. 
Na początku Wójt poinformował o następujących zadaniach inwestycyjnych: 
- bardzo daleko posunięta jest sprawa utworzenia szkoły zawodowej wielokierunkowej. 
Przedsiębiorcy wyrazili zgodę na odbywanie praktyk zawodowych w ich zakładach , 
szkoła też jest już przygotowana. Ponadto jest zawarte porozumienie z firmą JAS - FBG 
dot. powołania od 1 września 2015 r. technikum logistyczno - spedycyjnego, 
z odbywaniem praktyk zawodowych w firmie FAS-FBG; 
- Szkoła Mistrzostwa Sportowego - będzie to niezależna szkoła kształcąca w kierunku 
piłki nożnej, podstawowa i gimnazjalna. Szkoła ta jest szansą dla młodzieży, od lat 
starano się o jej otwarcie, młodzież i rodzice zadeklarowali udział. Obecnie uzgadniane są 
sprawy lokalowe na bazie pomieszczeń w SP 1, Gimnazjum nr 1 oraz GOS 
w Pawłowicach. Jest wystarczająca ilość sal, warunki lokalowe będą dobre. Na początku 
powstaną 2 klasy: IV klasa szkoły podstawowej oraz I klasa gimnazjum z ilością 
12 godzin zajęć, treningi będą prowadzić trenerzy z uprawnieniami; 
- od września br ruszy przedszkole niepubliczne w Jarząbkowicach, rodzice są chętni 
do wysłania dzieci do przedszkola; 
- jest sporządzony projekt na rozbudowę budynku Szkoły w Pielgrzymowicach o 3 sale 
lekcyjne na bazie fundamentów kotłowni; 
- w budynku Przedszkola w Modrzewiowym Ogrodzie nastąpi zmiana konstrukcji dachu, 
zadaszony zostanie taras, przez co uzyska się dodatkowe pomieszczenia; 
- w budynku Szkoły Podstawowej nr 2 będzie zmiana instalacji; 
- w budynku SP 1 i Gimnazjum nr 1 w Pawłowicach - będzie przebudowa pomieszczeń 
o dodatkowe 2 sale lekcyjne i pomieszczenia noclegowe dla GOS, które są bardzo 
potrzebne; 
- w budynku Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Krzyżowicach przewiduje się większy 
remont w ramach usuwania szkód górniczych; 
- odbyło się spotkanie z Wiceprezydentem jastrzębia - Zdroju w sprawie 
ul. Partyzantów, remont tej ulicy będzie prowadzony w 2016 r. wspólnie z Jastrzębiem 
Dalej Wójt: 
- podziękował młodzieży, strażakom, radnym za sprzątanie z okazji Dnia Ziemi; 
- poinformował o odbytej w dniu 23 kwietnia konferencji prasowej w Centrum Kultury 
oraz o otwarciu budynku w 29 kwietnia; 
- zwrócił się do zebranych, by nie zapomnieć o nadchodzących świętach 1,2,3 maja 
i wywiesić flagi narodowe, 
- poinformował, że od 4 maja będzie zamknięty ruch pod wiaduktem kolejowym 
na ul. Zjednoczenia w związku z budową obwodnicy, dodał, że będzie również 
remontowany odcinek drogi DW 939 na wysokości stawów; 
- odbyła się wizja w spawie dróg gospodarczych wzdłuż DK 81 wspólnie z GDDKiA w celu 
ich uporządkowania, a następnie przejęcia. 
Następnie Kierownicy Referatów przystąpili do przedstawiania sprawozdań z działalności 
międzysesyjnej: 

- Referat Organizacyjny i Informatyki, 
- Referat Księgowości i Budżetu, 
- Referat Podatków i Opłat, 
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- Referat Infrastruktury Komunalnej, 
- Referat Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia, 
- Referat Inwestycji, 
- Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Referat Spraw Obywatelskich, 
- Referat Promocji i Integracji Europejskiej, 
- Gminny Zakład Wodociągów i Kanalizacji, 
- Gminny Zespół Oświaty, 
- Gminny Zespół Komunalny, 
- Gminny Ośrodek Sportu, 
- Ośrodek Pomocy Społecznej, 
- Gminny Ośrodek Kultury, 
- Gminna Biblioteka Publiczna. 
Sprawozdania międzysesyjne stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
Komendant Komisariatu Policji Andrzej Obracaj poinformował zebranych, że w okresie 
międzysesyjnym w ramach służby ponadnormatywnej przeprowadzone były dwa 
2 - osobowe partole w centrum sołectwa Pawłowice i na terenie osiedla, w czasie których 
wylegitymowano 10 osób, przeprowadzono 4 interwencje, stwierdzono 9 wykroczeń 
i 1 przestępstwo, nałożono 30 mandatów karnych. 

Ad.6 
Przewodniczący Rady przedstawił informację o tematyce posiedzeń Komisji Gospodarki 
i Mienia Komunalnego z Komisją Działalności Społecznej w części wspólnej, które odbyły 
się w dniach 114 i 21 kwietnia 2015 r. 
Informacje o tematyce posiedzeń w części oddzielnej przedstawili: 
- Przewodniczący Komisji Działalności Społecznej - Zbigniew Dusza, 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego - Barbara Serówka, 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Tyszko przedstawił informację o tematyce 
posiedzeń Komisji, które odbyły się w dniach 15 i 29 kwietnia 2015 r. 
Informacja o pracach Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.7 
Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie miedzy sesjami nie zgłoszono żadnej 
interpelacji. 

Ad.8 
Skarbnik Gminy Agnieszka Kempny przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015 - 2025. Zmiana uchwały jest 
niezbędna w celu dostosowania do zmienionej uchwały w sprawie budżetu Gminy 
Pawłowice na 2015 rok oraz zaktualizowania danych w zakresie przedsięwzięć 
wieloletnich. Zmiany dotyczą: 

1) Wprowadzenia nowego drogowego zadania inwestycyjnego w ramach środków na 
inwestycje drogowe: projekt - „Przebudowa ul boczna LWP Pawłowice" kwota 
10 000,00 zł z zadania „Przebudowa drogi bocznej ul Polnej 17 na Osiedlu 
Pawłowice", 

2) Zwiększenia środków o 5 000,00 zł. na projekt „Budowa inhalatorium zasilanego 
wodami solankowymi w parku przy ul. Zjednoczenia w Pawłowicach 

a jednocześnie zmniejszenia środków o 5 000,00 zł. na zadaniu: „Rewitalizacja 
parku przy ul. Zjednoczenia w Pawłowicach" 

3) Przeniesienie środków między zadaniami inwestycyjnymi prowadzonymi przez 
GZWiK poprzez zmniejszenie o kwotę 46 251,50 zł. - na zadaniu: budowa stacji 
uzdatniania wody w Gminie Pawłowice a następnie zwiększenie o kwotę 46 251,50 
zł - budowa kanalizacji sanitarnej ul Zwycięstwa-Korfantego. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
Uchwała Nr VII/56/2015 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Pawłowice na lata 2015-2025 została przyjęta jednogłośnie -
14 głosami za. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad.9 
Dalej Skarbnik poinformowała, że w ślad za zmianą zapisów w WPF zachodzi konieczność 
wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej, zmiany dotyczą przesunięć finansowych, 
o których była mowa w pkt.8. Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały 
wprowadzającej zmiany w budżecie. 
Uchwała nr VIl/57 /2015 w sprawie zmiany uchwały Nr IIl/9/2014 Rady Gminy 
Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2015 została 
przyjęta przez radnych jednogłośnie - 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 7 
do protokołu. 

Ad. 10 
Inspektor Tomasz Szatkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Województwu Śląskiemu. Poinformował, że w celu poprawy bezpieczeństwa 
ruchu pieszych przy drodze wojewódzkiej 933, przystąpimy do budowy ciągu pieszo -
rowerowego wzdłuż ul. Świerczewskiego w Pawłowicach. Długość zaprojektowanego ciągu 
wynosi łącznie ok. 1800 mb.W budżecie gminy zabezpieczono na ten cel środki w 
wysokości 1.000.000,00 zł.na budowę I etapu ciągu wraz z oświetleniem. Przedstawiany 
projekt uchwały przewiduje udzielenie z budżetu Gminy Pawłowice w 2015 r. pomocy 
finansowej Województwu Śląskiemu z przeznaczeniem na budowę ciągu pieszo -
rowerowego wzdłuż drogi wojewódzkiej 933 (ul. Świerczewskiego) w wysokości 
750.000,00 zł. Pozostała kwota 250.000,00 zł przeznaczona zostanie na wykonanie 
oświetlenia wzdłuż ul. Świerczewskiego - I etap, które jest zadaniem własnym Gminy 
Pawłowice. Nie wniesiono żadnych uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
Uchwała Nr VII/58/2015 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Województwu Śląskiemu została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami za. uchwała 
stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. 11 
Dyrektor GZO Jan Figura przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia zasadniczej 
szkoły zawodowej. Poinformował, że założenie nowej szkoły ponadgimnazjalnej 
w Pawłowicach, jaką jest zasadnicza szkoła zawodowa, wynika ze wstępnie rozeznanego 
zapotrzebowania na tego rodzaju szkołę. Będzie ona wchodziła w skład Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących w Pawłowicach. Szkoła, w której nauka trwa 3 lata, ma za zadanie 
przygotować młodzież do pracy w potwierdzonych egzaminami zawodach. Zgodnie 
z ustawą o systemie oświaty Rada Gminy tworzy szkołę na podstawie aktu 
założycielskiego oraz nadaje jej pierwszy statut. Nie wniesiono żadnych uwag do projektu 
uchwały. 

Uchwała Nr Vll/59/2015 w sprawie Aktu Założycielskiego Zasadniczej szkoły 
Zawodowej w Pawłowicach została przyjęta przez radnych 14 głosami za -
jednogłośnie. Uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad.12 
Następnie Dyrektor J. Figura przedstawił projekt uchwały dotyczącej założenia 
i prowadzenia przez gminę Pawłowice szkół mistrzostwa sportowego. 
Poinformował, że zgodnie z art.5 ust. Sa i Sb ustawy z dnia 7 września o systemie 
oświaty zakładanie i prowadzenie szkół mistrzostwa sportowego należy do zadań 
własnych powiatu. Jednostki samorządu terytorialnego mogą zakładać i prowadzić szkoły 
i placówki, których prowadzenie nie należy do ich zadań własnych, po zawarciu 
porozumienia z jednostką samorządu terytorialnego, dla której prowadzenie danego typu 
szkoły lub placówki jest zadaniem własnym. Utworzenie szkoły mistrzostwa sportowego 
na poziomie szkoły podstawowej i gimnazjum spełni oczekiwania społeczności lokalnej. 
Szkoła prowadzić będzie szkolenie sportowe we współpracy z klubami sportowymi GKS 
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Pniówek i UKS Aquatica, których władze wystąpiły z propozycją utworzenia tego typu 
szkół. Nie wniesiono żadnych uwag do projektu uchwały. 
Uchwała Nr VII/60/2015 w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem 
Pszczyńskim dotyczącego powierzenia zadania w zakresie prowadzenia szkół 
mistrzostwa sportowego została przyjęta jednogłośnie - 15 głosami za. Uchwała 
stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. 13 
Dalej Dyrektor J. Figura przedstawił projekt uchwały w sprawie porozumienia 
z miastem Tychy na prowadzenie punktu katechetycznego. Wyjaśnił, 
że na podstawie § 2 ust. 3 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 
14 kwietnia 1992 r. w sprawie warunków i sposobu organizowania nauki religii 
w publicznych przedszkolach i szkołach, jeżeli w grupie międzyszkolnej lub pozaszkolnym 
bądź pozaprzedszkolnym punkcie katechetycznym, uczestniczą uczniowie szkół bądź 
wychowankowie przedszkoli prowadzonych przez różne organy, organy te ustalają 
w drodze porozumienia zasady prowadzenia grup lub punktów katechetycznych 
W wykazie uczrnow pobierających naukę religii Kościoła Zielonoświątkowego 
w Pozaszkolnym Punkcie Katechetycznym Zbór w Tychach znajdują się uczniowie, 

. .-... dla których organem prowadzącym jest gmina Pawłowice. W związku z czym zachodzi 
konieczność przystąpienia do porozumień w sprawie powierzenia Miastu Tychy zadania 
publicznego w zakresie nauczania religii Kościoła Zielonoświątkowego w Rzeczypospolitej 
Polskiej. Radny A. Krasny spytał, ilu uczniów dotyczy to porozumienie - Dyrektor 
J. Figura odpowiedział, że 2 uczniów. Nie zgłoszono innych pytań. 
Uchwała nr VII/61/2015 w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy gminą 
Pawłowice a miastem Tychy dotyczącego zasad prowadzenia punktu 
katechetycznego nauczania religii Kościoła Zielonoświątkowego została przyjęta 
jednogłośnie - 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. 14 
Kierownik Ref. Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wojciech Bazgier poinformował, 
że Uchwała nr XXVII/326/2013 Rady Gminy Pawłowice z dnia 23 kwietnia 2013 r. 
w sprawie przejęcia od właścicieli nieruchomości obowiązku pozbywania się nieczystości 
ciekłych ze zbiorników bezodpływowych zakłada przejęcie od właścicieli nieruchomości 
tego obowiązku z dniem Ol lipca 2015 r. Komisje połączone Rady Gminy Pawłowice 
wnosiły, aby przejęcie nastąpiło po wykonaniu sieci kanalizacji sanitarnej tam gdzie jest 
to technicznie i ekonomicznie możliwe. Przez ostatnie lata wykonano projekty budowy 
kanalizacji sanitarnej, które obecnie jeszcze nie są zrealizowane w terenie, w związku 

-~ z tym wniosek Rady Gminy Pawłowice nie został spełniony. Biorąc pod uwagę powyższe 
zachodzi konieczność podjęcia decyzji o uchyleniu wymienionej uchwały. Nie wniesiono 
uwag do projektu uchwały. 
Uchwała nr VII/62/2015 w sprawie uchylenia uchwały nr XXVII/326/2013 
Rady Gminy Pawłowice z dnia 23 kwietnia 2013 r. w sprawie przejęcia 

od właścicieli nieruchomości obowiązku pozbywania się nieczystości ciekłych -
została przyjęta jednogłośnie 14 głosami za. uchwała stanowi zał. nr 12 
do protokołu. 

Ad. 15 
W wolnych głosach i wnioskach zgłoszono następujące sprawy: 

1) Radny A. Krosny zawnioskował o udzielenie pomocy finansowej Parafii 
św. Jana Chrzciciela w Pawłowicach, z uwagi na obchody 420 - lecia 
istnienia Parafii z przeznaczeniem na odnowienie elewacji zewnętrznej -
Przewodniczący Rady odpowiedział, że temat będzie omówiony przez 
prezydium a następnie skierowany pod obrady Komisji; 

2) Radny P. Drobek - zawnioskował, aby przesunięcia w budżecie gminy 
stanowiły odrębne uchwały, by można było je odrębnie głosować, 
a nie blokowa - temat zostanie omówiony z prawnikiem; 
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3) Radny M. Sciskoł - zwrócił uwagę, że parking naprzeciw Urzędu Gminy jest 
za mały, osoby chcące załatwiać sprawy w Urzędzie Gminy nie mają miejsca 
na zaparkowanie swoich samochodów - zawnioskował o wydzielenie miejsc 
na parkingu dla interesantów Urzędu Gminy - Wójt wyjaśnił, że parking będzie 
powiększony o kolejne 60 miejsc; 

4) Radny A. Szaweł - zwrócił uwagę, że na ul. Boryńskiej w Warszowicach 
zaklejane są dziury a stary asfalt od soboty leży na chodniku, co utrudnia 
przejście pieszym - interweniować w tej sprawie u właściciela drogi; 

5) Zgłosił również, że nowopowstałe boisko w Warszowicach jest bardzo ładne, ale 
obejście doprowadzi do zniszczenia, gdyż ziemia spod ławeczek spychana jest 
na chodnik, ponadto boisko powinno być zamknięte do czasu, aż urośnie trawa. 

Na tym zakończono zgłaszanie wolnych głosów i wniosków. 

Ad. 16 
Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął VII sesję Rady Gminy 
Pawłowice. 

Protokolant Przewodniczący obrad 

JnspektW 

' bl,WĄ 
Małgorzata Drozc/;:;, , 

Aleksande 
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